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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 

Pracoviště Vědecká rada Fakulty strojní – ZČU v Plzni 

Zaznamenal Ing. Milan Pinte, Ph.D. 

Funkce Tajemník FST 

Spojení Telefon: 377638003 

E-mail: pinte@fst.zcu.cz 

Místo jednání UV 115 
Datum jednání 31. 5. 2022 

Pořad. číslo jednání 
Pořad. číslo 1 

 

Účastníci jednání 
poř.  Jméno Funkce Odd. Poznámka 

1 dle prezenční listiny    

 
Body jednání 1. Zahájení – informace o výsledku hlasování per rollam VR FST ze dne 7. 

12. 2021 

2. Schválení zápisu z VR FST konané dne 21. 9. 2021 

3. Zahájení jmenovacího řízení: doc. Ing. Miroslav Zetek, Ph.D., (FST/KTO 

+ RTI) 

4. Zahájení habilitačního řízení: Ing. Josef Odehnal, Ph.D., (FST/KMM) 

5. Zahájení habilitačního řízení: Ing. Petr Beneš, Ph.D., (FST/KMM) 

6. Schválení komisí SZZ na FST 

7. Informace o doktorském studiu na FST  

8. Projednání Výroční zprávy FST  

9. Různé 

1. Zahájení – úvodní informace 

 
Jednání Vědecké rady Fakulty strojní (VR FST) zahájil děkan doc. M. Edl, který: 
- přivítal přítomné členy VR FST, 
- předložil VR FST ke schválení: 

- návrh programu jednání 

VR FST návrh programu odsouhlasila beze změn. 

 

Proděkan Vaněk navrhl skrutátory ve složení: 

doc. Edl, doc. Vaněk. 

-Hlasování o návrhu: přítomno 22 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 20 

členy (2 se zdrželi, nikdo proti). 

 

Informace o výsledku hlasování per-rollam VR FST ze dne 7. 12. 2021. 

 

2. Schválení zápisu z VR FST konané dne 21. 9. 2021 
 
Děkan Edl předložil VR FST ke schválení: zápis z VR FST konané 21. 9. 2021. 
-VR FST odsouhlasila (22 hlasy) zápis beze změn. 
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3. Zahájení jmenovacího řízení: doc. Ing. Miroslav Zetek, Ph.D., 
(FST/KTO + RTI) 
Proděkan Vaněk předložil návrh na zahájení jmenovacího řízení doc. Ing. Miroslava Zetka, Ph.D. 

Seznámil členy VR s odborným zaměřením, s profesní dráhou uchazeče a s jeho výstupy. Zároveň 

proděkan seznámil VR s tím, že prof. Holešovský ověřil správnost předloženého návrhu bodového 

hodnocení uchazeče, které je následující: 

1. Pedagogická činnost      404 bodů 

2. Vědecká a publikační aktivita    2470 bodů 

3. Grantová, profesní, T-I a akademická činnost  250 bodů 

Celkové hodnocení       3124 bodů (min. 400) 

-Hlasování o návrhu na zahájení jmenovacího řízení: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. 

Předložený návrh byl odsouhlasen 23 členy. 

 

Poté proděkan předložil: 

-návrh složení komise pro jednání profesorem: 

předseda:  prof. Ing. Robert Čep, Ph.D. – FS, VŠB TU v Ostravě 

 

členové:  prof. Ing. Eva Schmidová, Ph.D. – FD, Univerzita Pardubice 

prof. Dr. Jakub Rosenthal – Ostbayerische Technische Hochschule, Amberg 

prof. Ing. Milan Honner, Ph.D. – NTC, ZČU v Plzni 

prof. Dr. Ing. František Holešovský – FST, ZČU v Plzni 

náhradníci:  prof. Ing. Václava Lašová, Ph.D. – FST, ZČU v Plzni 

prof. Dr. Ing. Dalibor Vojtěch – VŠCHT v Praze 

prof. Ing. Jan Suchánek, CSc. – FS, ČVUT v Praze 

-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh složení 

komise byl odsouhlasen 22 členy (1 se zdržel). 

  

 

- návrh tří možných témat přednášky: 

1. Moderní způsoby výroby a jejich uplatnění v oblasti strojírenství. 

2. Bezpečnost a spolehlivost v oblasti MAM (Metal Additive Manufacturing). 

3. Užitné vlastnosti 3D tištěných dílů. 

- Hlasování o návrzích: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložené 3. téma bylo 

odsouhlaseno 12 členy (1. téma získalo 11 hlasů, 3. téma získalo 12 hlasů).    

 
 
 
4. Zahájení habilitačního řízení: Ing. Josef Odehnal, Ph.D. 
Proděkan Vaněk předložil návrh na zahájení habilitačního řízení Ing. Josefa Odehnala, Ph.D. Ten 

předal všechny potřebné materiály k zahájení habilitačního řízení včetně habilitační práce na téma 

„Čistota a užitné vlastnosti slitin železa pro energetiku.“.  

 
Proděkan pak stručně seznámil členy VR s odborným zaměřením, s profesní dráhou uchazeče a s jeho 

výstupy. Zároveň proděkan seznámil VR s tím, že doc. L. Kučerová ověřila správnost předloženého 

návrhu bodového hodnocení uchazeče, které je následující: 

1. Pedagogická činnost    167 body  

2. Vědecká a publikační aktivita       137  bodů 

3. Grantová, profesní, T-I a akademická činnost 49 bodů 

Celkové hodnocení             353 bodů (min. 200) 

-Hlasování o návrhu na udělení souhlasu VR FST se zahájením habilitačního řízení: přítomno 23 

členů VR s právem hlasovat (2 členové se zdrželi). Předložený návrh byl odsouhlasen 21 členy. 
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Poté proděkan předložil návrh složení habilitační komise: 

 

Předseda: 

prof. Dr. Ing. Holešovský František – KTO, FST ZČU v Plzni 

Členové: 

doc. RNDr. Josef Kasl, CSc. – VZÚ Plzeň 

prof. Ing. Ján Džugan, Ph.D. – Comtes Dobřany 

prof. Ing. Petr Louda, CSc. – FS, TU v Liberci 

doc. Ing. Ludmila Kučerová, Ph.D. – RTI, ZČU v Plzni 

Náhradníci: 

 prof. RNDr. Petr Špatenka, CSc. – FS, ČVUT v Praze 

prof. Ing. Milan Honner, Ph.D. – NTC, ZČU v Plzni 

prof. Ing. Jan Suchánek, CSc. – FS, ČVUT v Praze 

-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh složení komise byl 

odsouhlasen 20 členy (3 členové se zdrželi). 

 

 

a návrh tří možných témat habilitační přednášky 

1. Zvyšování užitných vlastností ocelí pro energetiku aplikací cílených rafinačních procesů. 

2. Problematika vzniku A-vycezenin ve velkých ingotech a jejich vliv na jakost výrobku. 

3. Vliv geometrie ingotu a volby rafinačního procesu na výsledné vlastnosti oceli. 

- Hlasování o návrzích: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložené 1. téma bylo 

odsouhlaseno 11 členy (1. téma získalo 11 hlasů, 2. téma získalo 5 hlasů, 3. téma získalo 5 hlasů).  

 

 
 

 
5. Zahájení habilitačního řízení: Ing. Petr Beneš, Ph.D. 
Proděkan Vaněk předložil návrh na zahájení habilitačního řízení Ing. Petra Beneše, Ph.D. Ten předal 

všechny potřebné materiály k zahájení habilitačního řízení včetně habilitační práce na téma „Moderní 

trendy a techniky v oblasti nedestruktivního zkoušení materiálů a konstrukcí.“.  

 
Proděkan pak stručně seznámil členy VR s odborným zaměřením, s profesní dráhou uchazeče a s jeho 

výstupy. Zároveň proděkan seznámil VR s tím, že prof. A. Kříž ověřil správnost předloženého návrhu 

bodového hodnocení uchazeče, které je následující: 

1. Pedagogická činnost    308 body  

2. Vědecká a publikační aktivita       56  bodů 

3. Grantová, profesní, T-I a akademická činnost 39 bodů 

Celkové hodnocení             403 bodů (min. 200) 

-Hlasování o návrhu na udělení souhlasu VR FST se zahájením habilitačního řízení: přítomno 23 

členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 23 členy. 

 

 

 

Poté proděkan předložil návrh složení habilitační komise: 

 

Předseda: 

prof. Dr. Ing. Libor Beneš, IWE, Univerzita J. E. Purkyně v Ústí nad Labem 

Členové: 

prof. Ing. Miroslav Müller, Ph.D., Česká zemědělská univerzita v Praze 

prof. Ing. Robert Čep, Ph.D., VŠB – Technická univerzita Ostrava 

prof. RNDr. Jaroslav Fiala, CSc., Západočeská univerzita v Plzni 

prof. Dr. Ing. Bohuslav Mašek, Západočeská univerzita v Plzni 
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Náhradníci: 

 prof. Ing.et Ing. Mgr. Petra Janů, Ph.D., VŠB – Technická univerzita Ostrava 

prof. Ing. Eva Schmidová, Ph.D. – Dopravní fakulta Jana Pernera, Univerzita Pardubice 

-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh složení komise byl 

odsouhlasen 23 členy. 

 

 

a návrh tří možných témat habilitační přednášky 

1. Nedestruktivní zkoušení materiálů a jeho role v současném materiálovém inženýrství. 

2.Budoucnost a nové koncepce nedestruktivního zkoušení v oblasti materiálového inženýrství. 

3. Netradiční využití technik NDT pro atypické případy materiálového výzkumu. 

- Hlasování o návrzích: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložené 1. téma bylo 

odsouhlaseno 10 členy (1. téma získalo 10 hlasů, 2. téma získalo 9 hlasů, 3. téma získalo 4 hlasy).  

 
 
 
6. Schvalování komisí pro SZZ na FST 
 
NÁVRH ZKUŠEBNÍCH KOMISÍ PRO SZZ V ROCE 2022 

Bc. a NMgr. SP 
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-Hlasování o návrzích: přítomno 22 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 

21 členy (1 člen se zdržel). 

 

 

7. Informace o Ph.D. studiu 
 

Schválení nového školitele 

Studijní program:  Průmyslové inženýrství a management 

Industrial Engineering and Management 

Návrh nového školitele: prof. Ing. Stanislav Hosnedl, CSc. 

-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 23 

členy. 
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Přijímací řízení 2022 do Ph.D. SP - schválení tématu disertační práce 

Studijní program:  Průmyslové inženýrství a management 

Industrial Engineering and Management 

Téma:    Zvýšení efektivnosti procesu vývoje nehmotného technického produktu 

Školitel:   prof. Ing. Stanislav Hosnedl, CSc. 

-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 23 

členy. 

 

Změna školitele dizertační práce 

Studijní program:  P0715D270026 Strojírenské technologie a materiály 

Student:   Ing. Filipek Szymon 

Téma:  Využití SW Magma pro optimalizaci odlévání odlitků z tvárné litiny pro 

experimentální podmínky 

Původní školitel:  doc. Ing. Ludmila Kučerová, Ph.D. 

Nový školitel:   doc. Ing. Ladislav Socha, Ph.D. 

Zdůvodnění:   Pro vysoký počet školených doktorandů a využití specializace školitele. 

-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 23 

členy. 

 

Studijní program:  P0715D270026 Strojírenské technologie a materiály 

Student:   Ing. Janoušek Jaromír 

Téma:  Porušování korozí pod napětím v prostředí nízkotlaké přehřáté páry s obsahem 

vodíku 

Původní školitel:  prof. Ing. J. Kott, DrSc. 

Nový školitel:   prof. Ing. Antonín Kříž, Ph.D. 

Zdůvodnění:   Z důvodu úmrtí školitele. 

-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 23 

členy. 

 

Studijní program:  P0715D270026 Strojírenské technologie a materiály 

Student:   Ing. Tomáš Prášil 

Téma:  Fyzikální modelování průběhu odplynění taveniny hliníkových slitin na 

jednotce FDU 

Původní školitel:  doc. Ing. Ludmila Kučerová, Ph.D. 

Nový školitel:   doc. Ing. Ladislav Socha, Ph.D. 

Zdůvodnění:  Na základě zpřesnění tématu dizertační práce je vhodné realizovat změnu 

školitele z důvodu odborné specializace nového školitele. 

-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 23 

členy. 

 

 

Doplnění členů komise pro Státní doktorské zkoušky (SDZ): 

Studijní program:  P0715D270026 Strojírenské technologie a materiály 

P0715D270027Manufacturing and Materials 
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-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 23 

členy. 

 

 

Doplnění členů komise pro obhajoby disertačních prací: 

Studijní program: P0715D270026 Strojírenské technologie a materiály 

P0715D270027 Manufacturing and Materials 

 
-Hlasování o návrhu: přítomno 23 členů VR s právem hlasovat. Předložený návrh byl odsouhlasen 23 

členy. 

 

 

 

8. Výroční zpráva FST 2021 
 

Proděkan Basl okomentoval Výroční zprávu FST.  

Případné připomínky k textu je možné zaslat panu proděkanovi. 

Vědecká rada projednala (bez připomínek) předloženou Výroční zprávu FST. 

 

9. Různé 

Děkan FST okomentoval aktuální situaci ohledně jmenovacího řízení doc. Řehoře (obdržené 

dopisy/připomínky – viz úložiště VR FST), členy VR seznámil se stanoviskem pror. Hynčíka 

a odborných pracovišť ZČU (univerzitní knihovna, odbor transferu).  

Dále přednesl přijatá opatření FST ke zvýšení transparentnosti a korektnosti řízení na VR 

FST: 

1) Je bezpodmínečně nutné důsledně uvádět všechny autory výsledku (vč. jejich podílu). 

2) V případě etických pochybností zvážit podání podnětu Etické komisi. 

3) Vypořádat obdržené připomínky před předáním podkladů VR ZČU, tzn. nastavit 

jednoznačná pravidla (písemnou formu zaslat podnět/připomínku v předstihu 

předsedovi VR FST). 

 

Dle prof. Monky neproběhla na dané VR FST diskuze k jeho připomínkám (byla přerušena 

proděkanem Vaňkem).  

Prod. Vaněk následně uvedl, že je pro diskuzi, ale ne v rámci osobních útoků. Pokud jsou 

připomínky – bylo by žádoucí je předem zaslat členům komise k vypořádání. 
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Prof. Louda konstatoval, že není vhodné slučovat dva procesy (jmenovací řízení vs. etické 

posouzení etickou komisí). 

Pan rektor zdůraznil obrovskou odpovědnost VR v ČR: VŠ kompletně nesou odpovědnost za 

jmenovací řízení a jakákoliv kritická připomínka musí být řádně vypořádána. Dále zmínil tzv. 

Open access – veškeré výstupy (i z projektů, studentských prací) by měly být v úložišti pro 

zvýšení transparentnosti a možnosti kontroly. 

Prof. Holešovský uvedl, že se jedná o dvě odlišné věci/procesy (odbornost posuzuje hodnotící 

komise vs. etické posouzení spadá do gesce Etické komisi). 

Prof. Laš požádal, aby veškeré podkladové materiály byly vždy k dispozici před jednáním 

VR. 

Prof. Hosnedl přítomné seznámil, že úložiště řeší na ZČU systém Alfresco (komise pro 

jmenování profesorem by měla mít takto zásadní připomínky předem k dispozici pro své 

rozhodování). 

Prof. Monka konstatoval, že zatím nedostal závěry z citovaných komisí ZČU – dle děkana mu 

budou poskytnuty. 

Děkan reagoval, že budou zaslány po této Vědecké radě spolu se zápisem, protože považoval 

za nutné prodiskutovat na Vědecké radě FST. 

 

Děkan FST poděkoval za velmi přínosnou diskuzi členům VR FST, rektorovi a vedení FST. 

 

 
Příští VR FST se bude konat:  20. 09. 2022, 

06. 12. 2022. 

 

 

 

 

Informace o zveřejnění materiálů: 

– podklady pro jednání VR FST jsou uloženy na http://www.fst.zcu.cz 

• Výzkum a vývoj 

• Vědecká rada 

• Dokumenty 

 

 

Ověřil: doc. Ing. Milan Edl, Ph.D., dne 27. 7. 2022. 

http://www.fst.zcu.cz/
http://www.fst.zcu.cz/

